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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 
(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen anses besvarad 

Kommunstyrelsen ges uppdraget ta fram en utvärdering av 
distributionscentralen som ska ge svar på om införandet av 
distributionscentralen hittills har motsvarat de förväntade nyttor 
beslutsunderlaget vid inriktningsbeslutet framhöll. 

Sammanfattning 
Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna 
får lämna för att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras 
minskade kostnad.  

I det beslutsunderlag som låg till grund för inriktningsbeslutet om att etablera 
en distributionscentral angavs att antalet minskar antalet transporter till stadens 
verksamheter skulle minska. Antalet inköpsavtal som hanteras via 
Distributionscentralen ökar och att avveckla verksamheten skulle innebära 
ökade kostnader. Beslutsunderlaget förutspådde att den samordnade 
varudistributionen skulle bli självförsörjande över tid och att antalet småskaliga 
livsmedelsproducenter som kunde leverera till Borås Stad skulle öka. 
Kommunstyrelsen bedömer att det nu några år efter införandet skulle vara 
lämpligt att få en utvärdering av distributionscentralen, där de förväntade 
nyttorna i beslutsunderlaget för inriktningsbeslutet summeras mot det faktiska 
resultat. Den kalkyl som lämnades inför fullmäktigebeslutet 2017 håller 
fortfarande.…          

Ärendet i sin helhet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 
Distributionscentralen. 
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Motionärerna ger uttryck för att den provision som leverantörerna får lämna 
för att finansiera en samordnad varudistribution i Borås inte motsvarar den 
minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 
livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 
finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 
priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.           

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 
redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 
genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 
påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen bidrar till att dels minska antalet transporter till Stadens 
verksamheter men också att ge ökade möjligheter att samarbeta med det lokala 
näringslivet. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 
minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 
fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 
ökad säkerhet. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 
kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 
vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 
fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 
procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 
överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 
överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 
Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 
Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 
omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 
Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 
levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 
är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 
även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 
Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 
sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 
från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. 

Det är betydelsefullt att distributionscentralen utvärderas kontinuerligt och att 
den beräknade kalkylen till självförsörjning följs. Om det visar sig att 
distributionscentralen inte motsvarar förväntningarna ska konsekvenserna av en 
avveckling utvärderas och beslut om en alternativ lösning vara på plats innan 
avveckling sker.   

…. 
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Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 
2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla Distributionscentralen   
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
2. Kommunstyrelsen 

 

Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
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2021-04-12 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00716 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Andreas Exner och Kristian Silbvers 

(SD): Motion: Avveckla distributionscentralen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Fullmäktige bifaller motionen.     

Sammanfattning 

Andreas Exner och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 

Distributionscentralen. Motionärerna menar att den provision leverantörerna 

får lämna för att finansiera en samordnad varudistribution inte motsvarar deras 

minskade kostnad.  

Distributionscentralen minskar antalet transporter till stadens verksamheter, 

men det är inte kartlagt att den totala mängden transporter i Borås minskat då 

leverantörerna fortsatt har andra kunder än Borås Stad att leverera varor till. 

Miljöaspekten kan därmed, i bästa fall, anses vara måttlig positiv. 

Även om antal inköpsavtal som hanteras via Distributionscentralen ökar så 

kvarstår problematiken om att leverantörernas behov om distribution till andra 

verksamheter kvarstår, varvid den provision som Borås Stad kräver i ersättning 

kommer att kostnadskompenseras genom ökade priser på varor.  

Ärendet i sin helhet 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid Kommunfullmäktiges 

sammanträde 2020-09-24 lämnat in förslaget att avveckla 

Distributionscentralen. 

Motionärerna ger uttryck för att den provision som leverantörerna får lämna 

för att finansiera en samordnad varudistribution i Borås inte motsvarar den 

minskade kostnaden för leverantörerna. Detta har lett till att 

livsmedelskostnaden stigit för köpande nämnder. Man beskriver också att det 

finns skäl att misstänka att prioritering av rabatter på ekologiska produkter ökat 

priserna och därmed totala livsmedelskostnaden.     

Införandet av en distributionscentral för samordnad varudistribution kom 

redan i budget 2014 som ett utredningsuppdrag och i budget 2016 som ett 

genomförandeuppdrag där Kommunfullmäktige fattade beslut 2017-08-17 om 
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införande samt att driften skulle skötas av en extern part. Verksamheten 

påbörjades våren 2019.  

Distributionscentralen minskar antalet transporter till stadens verksamheter, 

men det är inte kartlagt att den totala mängden transporter i Borås minskat då 

leverantörerna fortsatt har andra kunder än Borås Stad att leverera varor till. 

Miljöaspekten kan därmed, i bästa fall, anses vara måttlig positiv. 

Vinster som uppstår vid samordning av transporter är att miljöbelastningen 

minskar eftersom färre fordon levererar ut till Stadens verksamheter och färre 

fordon kör i utsatta områden som till exempel skolgårdar, vilket leder till en 

ökad säkerhet.  

Då ett nytt livsmedelsavtal sjösattes i närtid av införandet av 

distributionscentralen, är det svårt att kartlägga hur stor andel av de ökade 

kostnader som dels kan hänföras det nya livsmedelsavtalet, dels den 

kostnadsökning som uppstått från leverantörerna för att kunna få 

kostnadsneutrala avtal. 

I beslutsunderlaget inför inriktningsbeslutet finns bland annat en ekonomisk 

kalkyl presenterad av vilken det framgår att Distributionscentralen beräknas 

vara självförsörjande först efter fyra till fem år. Som det ser ut i dagsläget håller 

fortfarande denna kalkyl. Distributionscentralen finansieras genom en 

procentuell återbetalning från leverantörerna. I den mån återbetalningen 

överstiger Koncerninköpskostnader för distributionscentralen kommer 

överskottet betalas tillbaka till Stadens förvaltningar utifrån deras inköp i 

Stadens E-handel, Unit 4 Agresso. Året 2020 resulterade i ett överskott från 

Distributionscentralen med resultatet att Koncerninköp kommer fördela totalt 

omkring 2,7 miljoner till Stadens förvaltningar. Nettokostnaden för att driva 

Distributionscentralen var 2020 ca 5,7 mnkr. 

Dock är en jämförelse av Distributionscentralens kostnader irrelevant, då den 

faktiska merkostnaden som uppstår för Borås Stad är dold genom att dessa nu 

utgör del av bland annat livsmedelspriserna. 

Sedan Distributionscentralen driftsattes våren 2019 har antalet avtal som 

levereras via Distributionscentralen ökat från tre till sju och ytterligare ett avtal 

är på gång att införas under våren. Förutom att mängden avtal har ökat har 

även typen av gods förändrats, från att bara handla om transport av livsmedel. 

Även om antal inköpsavtal som hanteras via Distributionscentralen ökar så 

kvarstår problematiken om att leverantörernas behov om distribution till andra 

verksamheter kvarstår, varvid den provision som Borås Stad kräver i ersättning 

kommer att kostnadskompenseras genom ökade priser på varor.  

Vid en avveckling av Distributionscentralen skulle samtliga dessa avtal behöva 

sägas upp och upphandlas på nytt, vilket skulle kräva en stor mängd resurser 

från såväl Koncerninköp som från Stadens olika förvaltningar. Ett rimligare 

tillvägagångssätt är därför att fatta ett principiellt beslut om att avveckla 

distributionscentralen, för att sedan omförhandla dem utan inblandning av en 

kommunal Distributionscentral när avtalen förfaller. 
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Beslutsunderlag 

1. Kommunfullmäktigeskrivelse 

2. Motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 

Avveckla Distributionscentralen   

 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 

 

 
För Sverigedemokraterna, 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 



Till Kommunstyrelsens möte 2021-04-12: 

Protokollsanteckning: Svar på motion av Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): Avveckla 
distributionscentralen 

Vänsterpartiet anser att införandet av distributionscentralen i grund och botten är en positiv 
förändring som bidrar till att minska transporterna i staden. Därigenom kan 
distributionscentralen bidra till en bättre trafikmiljö, minskade utsläpp och ökad trafiksäkerhet 
i närheten av stadens verksamheter. Vi har däremot kunnat se att införandet av 
distributionscentralen (på kort eller längre sikt, det får framtiden utvisa) har lett till 
kostnadsökningar inom bland annat skola och äldreomsorg. För Vänsterpartiets del är det 
viktigt att kommunbidraget till dessa viktiga nämnder i så hög utsträckning som möjligt 
används direkt i verksamheten. I samband med Kommunfullmäktiges beslut om budget för 
2021 hade Vänsterpartiet ett förslag om att Kommunstyrelsen tillsammans med berörda 
nämnder skulle utreda merkostnaderna för distributionscentralen med ambitionen att dessa 
ska hanteras centralt. Vi beklagar att en majoritet i Kommunfullmäktige, där 
Sverigedemokraterna ingick, valde att avslå detta yrkande. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 

Bilaga till § 144 Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD): 
Avveckla distributionscentralen 
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2021-04-12 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00167 3.1.2.2 

Försäljning av bostadshus med tillhörande tomtmark 

inom fastigheten Eskilsryd 2:1 på Brämhult/Hyberg 

Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet avslås. 

Stadsledningskansliet uppdras att bereda ärendet för att gå till försäljning 

genom anbudsgivning. 

Ärendet i sin helhet 

Borås Stad är ägare till en bostadsbyggnad som ligger på fastigheten Eskilsryd 

2:1 inom området Brämhult/Hyberg. Byggnaden är enligt fastighetsregistret 

byggt 1909 och är ett 2-planshus på cirka 250 m². Byggnaden bedöms vara väl 

underhållen och i gott skick, men är i behov av nya ytskikt och kök och badrum 

är av enkel standard.  

Byggnaden har varit uthyrd till Sociala omsorgsförvaltningen som haft 

lägerverksamhet för barn och ungdomar på fastigheten. Byggnaden har stått 

tom sedan 2020-03-01. Enligt verksamheternas redovisade lokalbehov för 

perioden 2021-2023 föreligger inget kommunalt verksamhetsbehov. 

Vid försäljning av kommunala fastigheter ska detta verkställas genom 

anbudsgivning, där den högst bjudande parten genomför en fastighetsreglering 

med Borås Stad. 

Beslutsunderlag 

1. Överenskommelse om fastighetsreglering

2. Fastighetskarta

3. Översiktskarta

4. LFN:s ”Beslut om försäljning av Eskilsryd 2:1”

Beslutet expedieras till 

1. Lokalförsörjningsnämnden

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 149 Försäljning av bostadshus med tillhörande tomtmark inom fastigheten Eskilsryd 2:1 
på Brämhult/Hyberg



Protokollsanteckning 

Borås Stad 
2021-02-21 

Kommunstyrelsen  
M1.Försäljning av 

bostadshus 

Kommunen föreslås sälja en fastighet till en utpekad person och därmed beröva övriga 

aktörers möjligheter att delta i någon form av budgivning. Detta till ett pris vi saknar underlag 

till vem/vilka har fastställt samt på vilka grunder. Vi anser att detta bryter mot kommunens 

likställighetsprincip. Att ansvarigt kommunalråd använder argumentet att "kommunen kan väl 

också vara lite schyst ibland" gör oss mycket oroliga. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd Ledamot, kommunstyrelsen 

Bilaga till § 149 Försäljning av bostadshus med tillhörande tomtmark inom fastigheten 
Eskilsryd 2:1 på Brämhult/Hyberg
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar till Hemfosa Fastigheter AB om anmodan till 
markanvisning för uppförande av skola alternativt 
förvärv av befintlig skola 

Kommunstyrelsens beslut 
Stadsledningskansliet uppdras utreda möjligheten att avyttra mark till Hemfosa 
för skolverksamhet eller ge möjlighet att förvärva annan kommunal skola som 
kompensation för icke erhållet förhandsbesked på Hemfosas fastighet 
Hagtornen 10.  

Ärendet i sin helhet 
Hemfosa Fastigheter AB (Hemfosa) har sedan ett antal år planer för att 
utveckla sin verksamhet på och kring fastigheten Hagtornen 10 på Göta. 

Hemfosa ansökte den 3 juni 2019 om förhandsbesked på fastigheten 
Hagtornen 10 på Göta för att uppföra en ny byggnad för bl.a. fristående 
skolverksamhet. 

Kommunen har sedan tidigare informerat Hemfosa om att man inte beviljar 
planändring för området och den 31 oktober 2019 även meddelat att 
kommunen inte avser ge förhandsbesked för uppförande av byggnader på 
fastigheten Hagtornen 10 enligt ovan. Detta eftersom fastigheten berörs av 
stråk som Trafikverket reserverat för ny järnväg. 

Som en konsekvens av de beslut som kommunen meddelat vill Hemfosa att 
kommunen identifierar annan fastighet för skolverksamhet som kan avyttras till 
Hemfosa, företrädesvis Gässlösa 5:15. Hemfosa ser det även som en möjlighet 
att anvisad fastighet blir med kommunen som hyresgäst. Ytterligare ett 
alternativ för Hemfosa är förvärv av kommunal skolfastighet där skolan 
eventuellt står för investeringsbehov i form av expansion eller underhåll. 

Den just nu klart viktigaste enskilda frågan som är helt avgörande för Borås 
framtid är den nya järnvägen. Kommunens inställning är att ingenting får 
förhindra den för Borås bästa lokaliseringen av järnvägen.  

Med ovanstående stycke taget i beaktande, ska en lösning i enlighet med 
Hemfosas önskemål om vägar framåt utredas av Stadsledningskansliet; 
Stadsledningskansliet uppdras utreda möjligheten att avyttra mark till Hemfosa 

Bilaga till § 151 Svar till Hemfosa Fastigheter AB om anmodan till markanvisning för uppförande av 
skola alternativt förvärv av befintlig skola
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för skolverksamhet eller ge möjlighet att förvärva annan kommunal skola som 
kompensation för icke erhållet förhandsbesked på Hemfosas fastighet 
Hagtornen 10.  

Kommunen avser inte att avyttra mark till Hemfosa för skolverksamhet och ger 
heller inte möjlighet att förvärva annan kommunal skola som kompensation för 
icke erhållet förhandsbesked på Hemfosas fastighet Hagtornen 10. Svarsbrev 
avges enligt upprättat förslag.                 

Beslutsunderlag 
1. Svarsbrev 
2. Markanvisningsansökan   

Beslutet expedieras till 
1. Hemfosa Fastigheter AB, c/o Johan Ågren, Ängemarken 4, 413 20 Göteborg 
 

 

Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Bilaga till § 153 Borås Stads remissyttrande över ansökan från AB Borås Kristna Skola om godkännande 
som huvudman för förskoleklass, grundskola och fritidshem

Till Kommunstyrelsens möte 2021-04-12: 

Protokollsanteckning: Borås Stads remissyttrande 
över ansökan från AB Borås Kristna Skola om 
godkännande som huvudman för förskoleklass, 
grundskola och fritidshem 

Vänsterpartiet eftersträvar en sammanhållen skola där elever med olika bakgrund möts. Vi 
menar att det är det viktigaste verktyget för att motverka skolsegregation och för att alla barn 
ska få en likvärdig chans. Vi är också kritiska till konfessionella fristående skolor. Ärendet rör 
egentligen inte en nyetablering utan det faktum att huvudmannen för aktuell skola vill övergå 
från stiftelse till aktiebolag. 

Vänsterpartiet anser att aktiebolag med vinstsyfte inte hör hemma inom skattefinansierad 
vård, skola och omsorg. Därför är vi också i allmänhet kritiska till när stiftelser som verkar 
inom välfärden omvandlas till aktiebolag. Med anledning av detta verkar vi i riksdagen för en 
förändrad lagstiftning. Fram till dess sådan lagstiftning finns på plats menar vi att den aktuella 
huvudmannen inte ska behandlas annorlunda än andra. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 



- Stycket ”Borås Stad ser i … i egen regi.” stryks

- Stycket ”Borås Stad anser slutligen … är det positivt.” stryks

- Följande stycke läggs till sist i det upprättade förslaget: ”Borås Stad värnar en
sammanhållen skola där elever med olika bakgrund möts. Med anledning av detta
anser Borås Stad att ansökan ska avstyrkas.”

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 

Bilaga till § 154 Alternativt förslag: Borås Stads remissyttrande över ansökan från Stiftelsen Roya 
Foundation om godkännande som huvudman för grundskola

Till kommunstyrelsens möte 2021-04-12: 

Alternativt förslag: Borås Stads remissyttrande 
över ansökan från Stiftelsen Roya Foundation om 
godkännande som huvudman för grundskola 

Vänsterpartiet har en annan syn på fristående skolor än vad som framgår av Mitt-S förslag till 
svar på ansökan. 

Med anledning av detta föreslår vi följande textändringar i det upprättade förslaget. 

Att anta det föreslagna yttrandet över remissen med följande textändringar: 
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Datum 

2021-04-12 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00152 3.5.4.0 

Borås Stads remissyttrande över ansökan från 

Stiftelsen Roya Foundation om godkännande som 

huvudman för grundskola. 

Kommunstyrelsens beslut 

Borås Stad godkänner remissyttrande om Roya Foundations ansökan om 

etablering av fristående grundskola årskurs 7-9.   

Ärendet i sin helhet 

Roya Foundation har ansökt hos Skolinspektionen om att etablera grundskola i 

Borås. Skolan ska heta RF-Skolan i Borås. Ansökan avser grundskola årskurs 7-

9 med 252 platser fullt utbyggd, 84 elever per årskurs. Planerad start är läsåret 

2022 och fullt utbyggd 2024. 

Lokalen för den planerade skolan är belägen i norra centrum i 

skärningspunkten mellan Norrby och Norrmalm. Lokalen har tillgängliga 

lokaler i tre plan som kan anpassas till skola.  

Borås Stads befolkningsprognos visar att antalet elever i grundskola årskurs 7-9 

ökar kontinuerligt de kommande fem åren. Kommunen möter elevökningen 

genom utbyggnad av vissa befintliga skolor samt planerad nybyggnation av 

skolor. I denna planerade kapacitetsökning inryms hela den prognostiserade 

elevökningen. Detta innebär att det finns risk för negativa ekonomiska 

konsekvenser för kommunen vid en etablering av RF-Skolan i Borås. 

Borås Stad ser i grunden positivt på konkurrens och har genom det aktiva 

obligatoriska skolvalet redan en levande konkurrens mellan skolor i staden, 

såväl mellan fristående som mellan skolor i egen regi.  

Borås Stad strävar efter att kunna erbjuda skolplatser i närheten av elevernas 

bostadsområden, för att uppnå goda sociala förutsättningar med kamrater samt 

att undvika kostnader för skolskjuts. I det geografiska område där RF-Skolan 

avser att etableras finns det idag inte någon brist på skolplatser. Däremot finns 

det andra geografiska områden inom Borås Stad där det finns brist på 

skolplatser. 

Borås Stad anser slutligen att ett brett utbud av pedagogiska inriktningar totalt 

sett främjar elevers lärande. Om Roya Foundations etablering kan bidra till 

denna diversifiering, är det positivt.  

Bilaga till § 154 Borås Stads remissyttrande över ansökan från Stiftelsen Roya Foundation om godkännande 
som huvudman för grundskola
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Dock anser Kommunstyrelsen att ett betydande problem föreligger med Roya 

Foundations önskan att etablera grundskola i Borås. Roya Foundation är en 

stiftelse vilket förhindrar en god insyn om vilka som är de aktiva finansiärerna 

och vilka eventuella bakomliggande motiv och syften som föreligger med 

verksamheten. De senaste åren har en rad uppmärksammade fall uppdagats, där 

internationella aktörer med tvivelaktiga och ickedemokratiska motiv finansierat 

skolor runt om i Sverige.  

Den svenska skolan är en grundbult i arbetet med att skapa goda 

samhällsmedborgare med en demokratisk grundsyn. Kommunstyrelsen anser 

att man bör bruka en försiktighetsprincip i frågan och avstyrker därmed ovan 

nämnda etablering.           

 

Beslutsunderlag 

1. Yttrande från Grundskolenämnden över ansökan från Stiftelsen Roya 

Foundation. 

2. Befolkningsprognos 2020 – 2029. 

3. Sammanställning elever i Borås Stad 210215. 

4. Grundskolor i Borås Stad. 

5. Remissyttrande 

  

Beslutet expedieras till 

1. Grundskolenämnden 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 

 



Instans 

Kommunstyrelsen 

BESLUTSFÖRSLAG 

Årsredovisning 2020 

Enligt kommunallagens 8 kap 18 § skall årsredovisningen godkännas av 

Kommunfullmäktige. Det bör inte ske innan Kommunfullmäktige beslutat om 

ansvarsfrihet skall beviljas eller vägras nämnderna. Kommunfullmäktige skall 

också ta ställning till nämndernas budgetavvikelser. Nämndernas ekonomiska 

ansvar gäller över årsskiftet och eventuella budgetavvikelser, dvs resultatet efter 

kommunbidrag, skall föras över till nästkommande år som ackumulerade 

resultat. Detta gäller såväl över- som underskott. Beslut om resultatöverföring 

fattas av Kommunfullmäktige vid behandlingen av årsredovisningen. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 

Verksamheterna under 2020 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 

Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 

Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 

Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 

Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 

dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda 

kommunala ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

 Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Dispositioner i bokslut 2020 föreslås att göras enligt nedan: 

Projekt stärkt elevhälsa under 4 år. 15 000 000 kr 

Ordningsvakter vid särskilt utsatta platser 10 000 000 kr 

Narkotikahundar i Borås Stads skolor   6 000 000 kr 

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 130 695 000 kr 

överförs från tidigare år till 2021 enligt Kommunstyrelsens förslag under 

avsnittet Nämndernas resultat och verksamhet. 

Ej förbrukade investeringsmedel 2020 på sammanlagt 177 439 000 kronor 

omdisponeras från tidigare år till 2021 enligt Bilaga till årsredovisning, 

investeringar. 

Miljö- och konsumentnämnden beviljas att under 2021 disponera 1 015 000 kr 

av sitt ackumulerade resultat till användning av klimatkompensationsfonden. 

E4 

Bilaga till § 155 Årsredovisning 2020



 

 

 

Kommunfullmäktiges uppdrag om att ’Grundskolenämnden ska utreda om 

tillräckliga rutiner och samordning finns för att stödja de elever som identifieras som särskilt 

begåvade barn enligt Skolverkets definition’, ändras från ’Genomförd’ till ’Delvis 

genomförd’. 

 

Anmälningsärenden som behandlas i samband med årsredovisning 2020 läggs 

till handlingarna. 

 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2020 för Borås Stad. 

 

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 

Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 

Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 

Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 

Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarna. 

 

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 



Bilaga till § 157 Anhörigstöd för barn och unga, utredning

E6 Protokollsanteckning, Kommunstyrelsens sammanträde 2021-04-12 
Anhörigstöd för barn och unga, utredning 

Vänsterpartiet välkomnar den utredning om anhörigstöd för barn och unga som har gjorts av 
Vård- och äldrenämnden och förslaget till beslut om att anhörigstöd ska erbjudas även till 
personer under 18 år i Borås Stad.  

Vänsterpartiet har i såväl förslag till budget för Borås Stad som i motion till 
Kommunfullmäktige föreslagit att kommunens icke-biståndsbedömda anhörigstöd ska 
omfatta även personer under 18 år. I den utredning som har gjorts av Vård- och äldrenämnden 
framgår tydligt att det finns behov av sådant stöd och att detta stöd också ligger i linje med 
vad som förväntas av kommunen sedan Barnkonventionen blev en del av svensk lagstiftning. 

Vänsterpartiet vill med denna protokollsanteckning understryka vikten av att behov av 
eventuell tilläggsfinansiering till Vård- och äldrenämnden för att hantera ett utökat uppdrag 
avseende anhörigstöd ska hanteras i budget för Borås Stad 2022. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 
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Datum 

2021-04-12 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00230 3.4.2.0 

Godkännande av Handlingsplan för bostadsbyggande 

2021-2025 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner Handlingsplan för bostadsbyggande – en 

lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2021-2025, med nedan tillägg. 

Ärendet i sin helhet 

I juni 2019 antog Kommunfullmäktige nya riktlinjer för bostadsförsörjning. 

Riktlinjerna är uppdelade i tre olika dokument utifrån hur ofta och av vem som 

de ska förnyas.   

Handlingsplanen för bostadsbyggande ska uppdateras årligen av 

Kommunstyrelsen och är en avrapportering av pågående bostadsprojekt. 

Prioriteringar av detaljplaner görs i samband med Samhällsbyggnadsnämndens 

verksamhetsplan för detaljplaner och denna handlingsplan redovisar sedan 

utfallet. Handlingsplanen innehåller även listor på projekt som är klara för 

byggnation (klara detaljplaner).   

Under de senaste åren har bostadsbyggandet legat på mellan 400-500 bostäder 

per år. Under 2020 har det skett en markant ökning av antalet bostäder som fått 

startbesked. Antalet för förra året är nästan 1000 bostäder där flerbostadshus 

står för den största ökningen. Det är glädjande att kommunens mål överträffas. 

Fördelningen av startbesked mellan flerbostads och enbostadshus reflekterar 

inte marknadsefterfrågan, där en tydlig majoritet av befolkningen önskar bättre 

förutsättningar för enbostadshus. Det är därför av vikt att prioritering av andra 

upplåtelseformer än just flerbostadshus prioriteras i det framtida arbetet. 

Vidare har covid-19 pandemin stärkt marknadsefterfrågan från urbana miljöer 

till natur- och vattennära miljöer. Särskild prioritering av nya bostäder i 

serviceorterna samt på landsbygden måste därför genomföras, varvid varför 

Kommunstyrelsen initierar ett särskilt uppdrag om att ta fram bostadsområden 

för enbostadshus inom respektive serviceort. 

Kända bostadsprojekt som finns i befintliga gällande detaljplaner bedöms 

kunna ge ytterligare ca 2700 bostäder. I bostadsprojekt som är i planeringsskede 

och är prioriterade i verksamhetsplanen för detaljplanering 2021 finns 

ytterligare ca 3200 bostäder.  

Bostadsprojekten är grupperade i fem olika tabeller med utgångspunkt i Borås 

Stads översiktsplan. Denna uppdelning måste revideras som stöd för 

Bilaga till § 161 Godkännande av Handlingsplan för bostadsbyggande 2021-2025
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Samhällsbyggnadsnämndens kommande prioritering av detaljplaner, där särskild 

prioritering av enbostadshus i serviceort samt landsbygd.              

Beslutsunderlag 

1. Handlingsplan för bostadsbyggande – en lägesbeskrivning av pågående 

bostadsprojekt 2021-2025 

   

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se  

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 

mailto:detaljplanering@boras.se


Protokollsanteckning Kommunstyrelsen 
2021-04-12 

PROTOKOLLSANTECKNING 

CKS2: Socialrådgivare på mötesplatser 

Den politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet är en politisk tillsatt grupp där alla partier är 
representerade. Syftet med gruppen är att ta fram förslag till åtgärder mot organiserad brottslighet 
med bred politisk förankring. Till dagens kommunstyrelse har de styrande partierna tagit fram förslag 
till åtgärder mot organiserad brottslighet.  

M och KD vill synliggöra att underlaget till dagens beslut har varit bristfälliga både avseende 
information och politisk förankring. M och KD hade exempelvis önskat undersöka om 
socialsekreterare eventuellt kunna användas mer effektivt i arbetet mot organiserad brottslighet. 

Under kommunstyrelsens sammanträde har M och KD fått svar på våra frågor och vi kommer därför 
att ställa oss bakom förslaget till åtgärder. Dock önskar M och KD att kommande förslag från 
styrgruppen ska vara alla partier tillhanda tidigare i processen och att underlagen innehåller så 
mycket information så att vi känner oss trygga med att fatta beslut. 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna  Kristdemokraterna 

Annette Carlson Niklas Arvidsson 

Bilaga till § 165 Socialrådgivare på mötesplatser



Protokollsanteckning Kommunstyrelsen 
2021-04-12 

PROTOKOLLSANTECKNING 

CKS3: Förslag till ett Integrerat team, insatser mot särskilt utsatta barn och unga 

Den politiska styrgruppen mot organiserad brottslighet är en politisk tillsatt grupp där alla partier är 
representerade. Syftet med gruppen är att ta fram förslag till åtgärder mot organiserad brottslighet 
med bred politisk förankring. Till dagens kommunstyrelse har de styrande partierna tagit fram förslag 
till åtgärder mot organiserad brottslighet.  

M och KD vill synliggöra att underlaget till dagens beslut har varit bristfälliga både avseende 
information och politisk förankring. M och KD hade exempelvis önskat att utreda om vilken 
förvaltning som vara ansvarig för det integrerade teamet och en mer långsiktig finansiering.  

Under kommunstyrelsens sammanträde har M och KD fått svar på våra frågor och vi kommer därför 
att ställa oss bakom förslaget till åtgärder. Dock önskar M och KD att kommande förslag från 
styrgruppen ska vara alla partier tillhanda tidigare i processen och att underlagen innehåller så 
mycket information så att vi känner oss trygga med att fatta beslut. 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna  Kristdemokraterna 

Annette Carlson Niklas Arvidsson 

Bilaga till § 166 Förslag till ett Integrerat team, insatser mot särskilt utsatta barn och 
unga
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

E-petition: Borås Återbyggdepå

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att frågan utreds 
vidare av Borås Energi och Miljö. Utredningen bör bland annat se över: 

- Huruvida en verksamhet, enligt vad som föreslås i e-petitionen, ligger
inom den kommunala kompetensen

- Huruvida det finns andra aktörer, som tillhandahåller, eller skulle kunna
tillhandahålla, den typ av tjänst som föreslås

Ärendet i sin helhet 
En E-petition som inkommit har gett förslag på ett kommunalt initiativ där 
man kan lämna och köpa begagnat byggmaterial, således en Återbyggdepå som 
både säljer och tar emot begagnat material. Detta skulle kunna vara ett 
gynnsamt initiativ för att komma närmare ett cirkulärt samhälle men som också 
kan ge sysselsättning för personer som står långt från arbetsmarknaden. 
Samtidigt kan det finnas andra aktörer vars verksamhet fyller eller skulle fylla 
samma funktion, som det som föreslås av e-petitionen. 

Bakgrund 

Företagsbeskrivning Malmö 
Malmö Återbyggdepå är en funktion som både säljer och tar emot begagnat 
byggmaterial. Det är ett samarbete med Malmö stad serviceförvaltning samt 
företaget Sysav, som har hand om att ta emot, behandla och återvinna avfall 
från hushåll och industrier. Både privatpersoner och företag kan lämna in 
material där fördelen för företag är att man slipper betala tippavgifter och 
deponiskatt. 

Lämna 
Företag kontaktar Malmö Återbyggdepå som då brukar hämta material med 
egen transport. Företagen betalar inte för att lämna material och transporten är 
arrangerad och betald av depån. Vid stora mängder av material köper man 
tjänster externt och ibland transporterar företagen själva sina produkter till 
Återbyggdepån och bekostar transporterna. Privatpersoner lämnar sitt material 

Bilaga till § 168 E-petition: Borås Återbyggdepå  
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på återvinningscentraler där det finns antigen en container eller någon annan 
plats (exempelvis ett litet hus) för att samla in återanvändbara produkter. 
Personalen från Återbyggdepån sorterar produkterna på återvinningscentralerna 
och transporterar säljbara produkter, med egen transport, till second hand-
butiken. 
 
Köpa 
På Malmö Återbyggdepå kan du köpa begagnat byggmaterial. I sortimentet 
finns bland annat betongplattor, kakel, tegel, isoleringsmaterial, fönster, 
takpannor, lysrörsarmaturer, beslag, gångjärn, skåp, bänkar och överblivet 
byggmaterial. Istället för att detta ska hamna på deponi kan det istället 
återanvändas i nya hus och byggnader. 
 
Företagsbeskrivning Borlänge 
Detta initiativ är även något som Borlänge kommun har infört, där 
Återbyggdepåns huvudfokus är att minska avfallet som går i linje med 
kommunens viktigaste mål i den avfallsplan som är fastställd av 
kommunfullmäktige. Återbyggdepån bidrar till en hållbar utveckling genom att 
bidra till en minskad resursanvändning och en möjlighet att konsumera hållbara 
produkter. Projektets syfte är också att kunna bidra till att fler personer får en 
sysselsättning, arbetsträning och att nyanlända integreras i samhället. Detta är 
ett samarbete mellan Borlänge kommun, Borlänge energi, Tunabyggen, 
Hushagen och Dalarnas försäkringsbolag.  
 
Genom denna Återbyggdepå kan företag och privatpersoner köpa och lämna 
byggmaterial som blivit över. Privatpersoner kan lämna sitt material direkt till 
depån eller på återvinningscentraler medan företag lämnar sitt material direkt till 
depån. Materialet som hamnar på återvinningscentralerna transporteras av 
Återbyggdepån till depån. Personalen hjälper sedan till så att materialet blir 
sorterat. 
 
Företagsbeskrivning Eskilstuna 
I Eskilstuna finns ReTuna som är en Återbruksgalleria där butikerna i gallerian 
förädlar, reparerar och omvandlar gamla saker till nya saker, som sedan säljs 
vidare. Bredvid gallerian har ReTuna en återvinningscentral som beskrivs som 
en kretsloppspark där man kan lämna sitt avfall, men det som däremot kan 
återanvändas lämnas in till deras inlämningsdepå Returen. Depån är byggd som 
en ”drive thru” vilket gör det enklare att köra in och lämna saker med bil. I 
Returen tas sakerna emot av personal som gör en sortering av sakerna och som 
sedan delas ut till de olika butikerna i gallerian. Därefter repareras, förädlas eller 
omvandlas sakerna efter behov och får fortsatt liv när de säljs vidare. 
 

Möjligt upplägg i Borås 
De förslag som kan presenteras är att denna fråga bör utredas vidare hos 
förslagsvis Borås Energi och miljö i samarbete med Arbetslivsnämnden. Dessa 
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är förslagsvis mest lämpade för att kunna lokalisera vart en sådan funktion 
skulle kunna ta plats. Motiveringen till det är att Borås Energi och miljö redan 
har återvinningscentraler som är det enklaste sättet för allmänheten att slänga 
sitt material, därför är det också smidigt att allmänheten på samma plats även 
kan lämna sitt material. I och med att det redan finns stationer skulle det 
förslagsvis bli enklare att synkronisera denna nya funktion på en redan befintlig 
plats. Ytterligare ett förslag är att använda personal via Arbetslivsnämnden från 
Återbruk för att skapa sysselsättning åt de personer som står längre bort från 
arbetsmarknaden. Även detta är en fråga som bör utredas vidare. I dagsläget tar 
Återbruk i en liten skala emot överblivet bygg- och rivningsmaterial, förslagsvis 
skulle det kunna utvecklas vidare hos Återbruk eller hos Borås Energi och 
miljö. Depån skulle även kunna ha ett samarbete med ett företag, liknande de 
andra kommunerna. Eventuellt kan ett företag upphandlas som skulle kunna 
hjälpa till med vissa saker, exempelvis mer maskinella åtgärder. För att detta 
initiativ ska kunna ta plats i Borås måste det utredas vidare för att få fram 
förutsättningar, kostnader, plats och dylikt.               

   

Beslutet expedieras till 
1. Anna Belfrage 
2. Koncerninköp 
3. Borås Energi och Miljö AB 
 

 

Allianspartierna i Borås  
 
Moderaterna  Kristdemokraterna  
 
 
Annette Carlson   Niklas Arvidsson 
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Datum 

2021-04-12 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2020-00652 2.5.1.25 

E-petition: Borås Återbyggdepå

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att frågan utreds 
vidare av Borås Energi och Miljö. 

Borås Energi och Miljö ska i vidare utredning även undersöka om förslaget 
skulle innebära en osund marknadskonkurrens. Om detta föreligger ska ärendet 
avgöras av Kommunfullmäktige. 

Ärendet i sin helhet 

En E-petition som inkommit har gett förslag på ett kommunalt initiativ där 

man kan lämna och köpa begagnat byggmaterial, således en Återbyggdepå som 

både säljer och tar emot begagnat material. Detta är ett gynnsamt initiativ för att 

komma närmare ett cirkulärt samhälle men som också kan ge sysselsättnings för 

personer som står långt från arbetsmarknaden. 

Bakgrund 
Företagsbeskrivning Malmö 

Malmö Återbyggdepå är en funktion som både säljer och tar emot begagnat 

byggmaterial. Det är ett samarbete med Malmö stad serviceförvaltning samt 

företaget Sysav, som har hand om att ta emot, behandla och återvinna avfall 

från hushåll och industrier. Både privatpersoner och företag kan lämna in 

material där fördelen för företag är att man slipper betala tippavgifter och 

deponiskatt. 

Lämna 

Företag kontaktar Malmö Återbyggdepå som då brukar hämta material med 

egen transport. Företagen betalar inte för att lämna material och transporten är 

arrangerad och betald av depån. Vid stora mängder av material köper man 

tjänster externt och ibland transporterar företagen själva sina produkter till 

Återbyggdepån och bekostar transporterna. Privatpersoner lämnar sitt material 

på återvinningscentraler där det finns antigen en container eller någon annan 

plats (exempelvis ett litet hus) för att samla in återanvändbara produkter. 

Personalen från Återbyggdepån sorterar produkterna på återvinningscentralerna 

och transporterar säljbara produkter, med egen transport, till second hand-

butiken. 

Köpa 

På Malmö Återbyggdepå kan du köpa begagnat byggmaterial. I sortimentet 

Bilaga till § 168 E-petition: Borås Återbyggdepå
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finns bland annat betongplattor, kakel, tegel, isoleringsmaterial, fönster, 

takpannor, lysrörsarmaturer, beslag, gångjärn, skåp, bänkar och överblivet 

byggmaterial. Istället för att detta ska hamna på deponi kan det istället 

återanvändas i nya hus och byggnader. 

 

Företagsbeskrivning Borlänge 

Detta initiativ är även något som Borlänge kommun har infört, där 

Återbyggdepåns huvudfokus är att minska avfallet som går i linje med 

kommunens viktigaste mål i den avfallsplan som är fastställd av 

kommunfullmäktige. Återbyggdepån bidrar till en hållbar utveckling genom att 

bidra till en minskad resursanvändning och en möjlighet att konsumera hållbara 

produkter. Projektets syfte är också att kunna bidra till att fler personer får en 

sysselsättning, arbetsträning och att nyanlända integreras i samhället. Detta är 

ett samarbete mellan Borlänge kommun, Borlänge energi, Tunabyggen, 

Hushagen och Dalarnas försäkringsbolag.  

 

Genom denna Återbyggdepå kan företag och privatpersoner köpa och lämna 

byggmaterial som blivit över. Privatpersoner kan lämna sitt material direkt till 

depån eller på återvinningscentraler medan företag lämnar sitt material direkt till 

depån. Materialet som hamnar på återvinningscentralerna transporteras av 

Återbyggdepån till depån. Personalen hjälper sedan till så att materialet blir 

sorterat. 

 

Företagsbeskrivning Eskilstuna 
I Eskilstuna finns ReTuna som är en Återbruksgalleria där butikerna i gallerian 

förädlar, reparerar och omvandlar gamla saker till nya saker, som sedan säljs 

vidare. Bredvid gallerian har ReTuna en återvinningscentral som beskrivs som 

en kretsloppspark där man kan lämna sitt avfall, men det som däremot kan 

återanvändas lämnas in till deras inlämningsdepå Returen. Depån är byggd som 

en ”drive thru” vilket gör det enklare att köra in och lämna saker med bil. I 

Returen tas sakerna emot av personal som gör en sortering av sakerna och som 

sedan delas ut till de olika butikerna i gallerian. Därefter repareras, förädlas eller 

omvandlas sakerna efter behov och får fortsatt liv när de säljs vidare. 

Möjligt upplägg i Borås 

De förslag som kan presenteras är att denna fråga bör utredas vidare hos 

förslagsvis Borås Energi och miljö i samarbete med Arbetslivsnämnden. Dessa 

är förslagsvis mest lämpade för att kunna lokalisera vart en sådan funktion 

skulle kunna ta plats. Motiveringen till det är att Borås Energi och miljö redan 

har återvinningscentraler som är det enklaste sättet för allmänheten att slänga 

sitt material, därför är det också smidigt att allmänheten på samma plats även 

kan lämna sitt material. I och med att det redan finns stationer skulle det 

förslagsvis bli enklare att synkronisera denna nya funktion på en redan befintlig 

plats. Ytterligare ett förslag är att använda personal via Arbetslivsnämnden från 

Återbruk för att skapa sysselsättning åt de personer som står längre bort från 

arbetsmarknaden. Även detta är en fråga som bör utredas vidare. I dagsläget tar 

Återbruk i en liten skala emot överblivet bygg- och rivningsmaterial, förslagsvis 

skulle det kunna utvecklas vidare hos Återbruk eller hos Borås Energi och 
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miljö. Depån skulle även kunna ha ett samarbete med ett företag, liknande de 

andra kommunerna. Eventuellt kan ett företag upphandlas som skulle kunna 

hjälpa till med vissa saker, exempelvis mer maskinella åtgärder. För att detta 

initiativ ska kunna ta plats i Borås måste det utredas vidare för att få fram 

förutsättningar, kostnader, plats och dylikt.               

Borås Energi och Miljö ska i vidare utredning även undersöka om förslaget 
skulle innebära en osund marknadskonkurrens. Om detta föreligger ska ärendet 
avgöras av Kommunfullmäktige. 
   

Beslutet expedieras till 

1. Anna Belfrage 

2. Koncerninköp 

3. Borås Energi och Miljö AB 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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